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Zápis ze zasedání Sociální komise AS UK ze dne 18. listopadu 2024 
 
 
Přítomní: Bc. Marek Boňko (FSV), Bc. Jakub Čech (PF), Tereza Entlerová (3.LF), Jakub Gogela 
(FF), Bc. Richard Janeček (PřF), Adam Karas (1.LF), Pavel Linzer (PF), Karel Mikulčák (LFP), 
doc. PhDr. Zbyněk Němec, Ph.D. (PedF), Bc. Jan Tkáčik (ETF), Matyáš Uvíra (2.LF), Mgr. 
Michael Glogr (PF), Georgia Hejduková (PF) 
 
Omluveni: Matěj Krofta (FHS), Mgr. Marek Lentvorský (FHS) 
 
Hosté: Mgr. Petra Štanclová (kancléřka UK), Ing. Lenka Henebergová (KR), Mgr. Zuzana 
Poláková (UK Point), Mgr. Tomáš Konečný (UK Point), PhDr. Radka Římanová, Ph.D. (ředitelka 
ÚKUK), Mgr. Jan Tesárek (CR UK), PhDr. David Emler, Ph.D. (KD FSV), Mgr. Tomáš Gec (KD 
FSV), Bc. Jan Kolínský (Polis), Helena Domanská Nováková (Polis), Bc. Matěj Koubek (Charlie), 
Kryštof Matějka (Matfyzák), Jiří Zwesper (Asociace studentů medicíny) 
 
Program: 

1. Podpora zájmové činnosti studentů na UK 
1.a. Jednorázová podpora 

1.a.1. Beánie – Matfyzák, spolek studentů a přátel MFF UK 
1.a.2. Vítání nováčků – Charlie z.s. 

1.b. Všeobecná podpora 
1.b.1. Matfyzák, spolek studentů a přátel MFF UK 
1.b.2. Charlie z.s. 
1.b.3. Asociace studentů medicíny z.s. 
1.b.4. Spolek studentů politologie FF UK (Polis) 

2. K otevírací době knihoven a zajištění potřeb studujících 
3. Psychologická podpora na UK 
4. Plán realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025 
5. Různé 

1. Podpora zájmové činnosti studentů na UK 

Bc. Boňko, předseda Sociální komise AS UK, přivítal přítomné členy i hosty a seznámil je 
s návrhem programu, který byl schválen tichým souhlasem. Dále informoval, že zápis z říjnové 
komise bude dopracován na prosincové jednání komise. 
 
Bc. Boňko uvedl tento bod a informoval, že schvalování žádostí je rozděleno na dvě části, a to 
sice na žádosti o jednorázovou podporu a žádosti o podporu všeobecnou. Tři z podpor, které byly 
doručeny až po lhůtě, budou ponechány na prosincové zasedání komise.  

1.a. Jednorázová podpora 

1.a.1. Beánie – Matfyzák, spolek studentů a přátel MFF UK 

Matějka – Jedná se o akci pro studenty primárně z prvních ročníků, součástí je i obřad 
Jarníkování. Akce se účastní na začátku i pan děkan, v průběhu večera je k dispozici občerstvení, 
pořádají různé výstavy a celkově vítají prváky. Žádají nyní o částku 20 000 Kč. Akce je pro 
studenty zdarma, ti si platí pouze občerstvení. Letos se jim povedlo získat i sponzorské dary.  
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Hejduková doplnila, že komise nedostala veškeré dokumenty, zejména chybělo vyúčtování akce. 
 
Mgr. Konečný – Rozpočet na akci byl zhruba 49 tisíc Kč, žádají tedy o cca 49 % rozpočtu. 
 
Doc. Němec upozornil, že tento spolek žádá jak o jednorázovou podporu, tak i o všeobecnou 
podporu, kde jsou Beánie uvedeny ve výčtu akcí, které organizace pořádá. Do budoucna by bylo 
vhodné si to pohlídat, aby se nejednalo o „dvojí financování“. 
 
Mgr. Konečný – Žádosti se navzájem nevylučují, je možné žádat o obojí. Všeobecná podpora má 
za účel podporovat chod spolku a jeho celkovou činnost. Do budoucna by samozřejmě bylo 
vhodné neuvádět aktivitu uvedenou v jednorázové podpoře i do všeobecné. Doplní, že podpora 
jednorázová se přiznává na AR, ale podpora všeobecná je na účetní rok, tedy k překryvu dochází.  
 
Bc. Boňko – Všeobecná podpora byla zavedena, aby bylo možné podpořit aktivity i nad rámec 
jednorázových akcí, osobně tedy v tom nyní nevidí problém, ale do budoucna si na to budeme 
dávat pozor.  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce podpořit akci „Beánie“ žadatele Matfyzák, 
spolek studentů a přátel MFF UK částkou 20 000 Kč, a to v souladu s čl. 3 odst. 1 Opatření 
rektora č. 43/2023 a Pravidly podpory zájmové činnosti studentů, s výhradou dodání kladného 
stanoviska Právního odboru RUK. 
Hlasování: pro 11, proti 0, zdržel/a se 0 
Schváleno  

1.a.2. Vítání nováčků – Charlie z.s. 

Matěj Koubek – Jedná se o jedná z prvních akcí semestru, kdy vítají nováčky z prvních ročníků, 
ale i další studenty, kteří se o spolku dozvěděli později. Na akci letos přišlo cca 110 osob a 
uspořádali pro ně široké spektrum aktivit.  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce podpořit akci „Vítání nováčků“ 
žadatele Charlie z.s. částkou 2 880 Kč, a to v souladu s čl. 3 odst. 1 Opatření rektora č. 43/2023 
a Pravidly podpory zájmové činnosti studentů, s výhradou dodání kladného stanoviska Právního 
odboru RUK. 
Hlasování: pro 11, proti 0, zdržel/a se 0 
Schváleno  

1.b. Všeobecná podpora 

1.b.1. Matfyzák, spolek studentů a přátel MFF UK 

Matějka – Matfyzák je jedním z největších spolků na MFF, pořádají mnoho akcí: Literární klub, 
výtvarný klub, Do divadla s Matfyzákem, Taneční pro Matfyzáky. Ze seznamu velkých 
jednorázových akcí může uvést např. Běh do schodů, Matfyzácká šifrovačka či bojovka. Jednou 
z největší aktivit jsou např. Beánie.  
 
Bc. Boňko – U žádosti musí vytknout, stejně jako loni, že je v aktivitách, jež si přejí z příspěvku 
financovat, uveden i ples MFF. Na Sociální komisi je dlouhodobý konsensus, že seznamovací 
kurzy a reprezentační plesy nelze z financí na podporu studentské zájmové činnosti podpořit. 
Není to nic, co by zablokovalo schválení, ale prosí, aby se to neopakovalo. 
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Mgr. Konečný – Rozumí, byť ples je akcí, která tvoří ani ne 10 % výdajů spolku.  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce poskytnout všeobecnou jednorázovou 
finanční podporu zájmové činnosti na aktivity Matfyzák, spolek studentů a přátel MFF UK 
částkou 50 000 Kč, a to v souladu s čl. 2 odst. 2 Opatření rektora č. 43/2023 a Pravidly podpory 
zájmové činnosti studentů s výhradou dodání kladného stanoviska Právního odboru RUK 
a s výhradou, že finanční prostředky nebudou využity na podporu reprezentačního plesu.  
Hlasování: pro 10, proti 0, zdržel/a se 0 
Schváleno  

1.b.2. Charlie z.s. 

Bc. Koubek – Pořádají každotýdenní spolková setkání, jednou měsíčně i setkání v angličtině. 
V Kampusu Hybernská konají ročně cca 5 akcí (přednášky či workshopy), pořádají vánoční 
a velikonoční besídky, v létě jsou součástí Prague Pride. Mají nyní připravenou spolupráci 
s vídeňským queer spolkem, s nímž plánují výměnné akce.  
 
Bc. Boňko doplnil, že žádost odpovídá účetní závěrce za minulý rok.  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce poskytnout všeobecnou jednorázovou 
finanční podporu zájmové činnosti na aktivity Charlie z.s. částkou 24 841 Kč, a to v souladu s čl. 
2 odst. 2 Opatření rektora č. 43/2023 a Pravidly podpory zájmové činnosti studentů s výhradou 
dodání kladného stanoviska Právního odboru RUK. 
Hlasování: pro 11, proti 0, zdržel/a se 0 
Schváleno  

1.b.3. Asociace studentů medicíny z.s. 

Zwesper – Jedná se o hlavní studentský spolek pro mediky v Hradci Králové. Podporují 
společenský život na kolejích (v oblasti vzdělávání i sportu), na koleji provozují posilovnu, kardio 
místnost, hudební místnost a rádi by otevřeli i studovnu, kde bude umístěn ultrazvuk, anatomické 
modely atd. Pořádají kurzy chirurgického šití, veletrh pracovního uplatnění v medicíně, školení 
laparoskopie a mnoho kulturních akcí (grilování, ples, běhy, společné cvičení, šachové turnaje 
atd.). 
 
Bc. Boňko doplnil, že ples v žádosti nebyl, což je chvályhodné. Jinak nemá k žádosti žádnou 
výhradu. 
 
Bc. Janeček – Na adaptační kurz podporu neplánují využít?  
 
Mgr. Konečný upřesnil, že část A formuláře poskytuje vhled do všech aktivit spolku, až v části B 
formuláře jsou uvedeny aktivity, které budou z podpory financovány. Kurz je uveden pouze v části 
A. 
 
Karas – Zkoušeli žádat o podporu i fakulty v Hradci Králové?  
 
Zwesper – FaF má vlastní spolek a LFHK podporuje spolek jen na akcích, na nichž spolupracují 
s fakultou (ples či benefiční koncert). Na jiných akcích podporu nemají.  
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Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce poskytnout všeobecnou jednorázovou 
finanční podporu zájmové činnosti na aktivity Asociace studentů medicíny, z.s. částkou 
100 000 Kč, a to v souladu s čl. 2 odst. 2 Opatření rektora č. 43/2023 a Pravidly podpory zájmové 
činnosti studentů s výhradou dodání kladného stanoviska Právního odboru RUK. 
Hlasování: pro 9, proti 0, zdržel/a se 2 
Schváleno  

1.b.4. Spolek studentů politologie FF UK (Polis) 

Bc. Boňko doplnil k čl. 2 odst. 4 OR, že lze podporu schválit do maximální výše 50 % výdajů 
z loňského roku, přičemž žádost nesedí s účetní závěrkou.  
 
Bc. Kolínský – Žádají o částku 28 tisíc Kč, nikoliv o 50 tisíc Kč. Tato dotace nebude využita na 
seznamovací kurz, který bude financován příspěvky od účastníků. Podpora půjde na jiné akce 
spolku, jelikož z členských příspěvků nejsou schopni pokrýt většinu nákladů.  
 
Domanská Nováková – Polis pořádá mj. diskuse přístupné široké veřejnosti. Plánují i začít 
tutoringový program, který se bude konat v pronajatých prostorách, které musí zafinancovat. Dále 
by rádi zlepšili propagaci spolku a studia na FF, k čemuž budou potřebovat zakoupit např. licence 
k editačním softwaru.  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK doporučuje J. M. paní rektorce poskytnout všeobecnou jednorázovou 
finanční podporu zájmové činnosti na aktivity Spolek studentů politologie FF UK částkou 
28 863 Kč, a to v souladu s čl. 2 odst. 2 Opatření rektora č. 43/2023 a Pravidly podpory zájmové 
činnosti studentů s výhradou dodání kladného stanoviska Právního odboru RUK. 
Hlasování: pro 9, proti 0, zdržel/a se 1 
Schváleno  
 
Mgr. Konečný doplnil, že na příště je podáno 8 žádostí.  

2. K otevírací době knihoven a zajištění potřeb studujících 

Bc. Boňko přivítal dr. Římanovou a zástupce z kolegia děkana FSV dr. Emlera a Mgr. Gece. 
 
Bc. Janeček se ujal představení materiálu – Podklad byl zpracován v návaznosti na nedostatečný 
počet studoven a knihoven v Praze. O víkendech je nyní otevřena pouze NTK, ta však přes 
víkendy zájmu studujících nedostačuje. V Praze je mnoho knihoven, které by disponovaly 
dostatečnou kapacitou, ale nedisponují rozpočtem, aby bylo možné je o víkendech otvírat. Je 
moc rád, že UK otevřela studovnu na Krystalu, ale má obavu, že ani ta nebude kapacitně stačit.  
 
Bc. Čech – Je velmi rád, že je zde velký posun od doby, kdy se začala tato problematika řešit. 
Studovna na Krystalu je otevřena a je velmi rád, že se o ní více mluví. Není a nemůže to být ale 
celým řešením problému. Přijde mu škoda, že UK nemá vlastní centrální budovu. Dále mu přijde 
nešťastné, že knihovny spadají pod fakulty, a nikoliv pod ÚKUK. Vyřešilo by to personální 
problémy i nerovné odměňování. To je však dlouhodobé koncepční téma, u nějž ani nečeká, že 
se vyřeší nyní. Co je třeba řešit nyní, je otevření velkokapacitní studovny přístupné o víkendech. 
 
Dr. Římanová – Co se týče otevření veřejných knihoven: AV, Národní knihovna ani Městská 
knihovna neuvažují o tom, že by otevřely další prostory o víkendech. Jednání s nimi vedli, ale 
vůle zde není, finance také ne. Na stránkách ÚKUK existuje mapa studoven, kde jsou přímé 
odkazy na detailní informace o nich. Tyto coworkingové prostory často nejsou zařazeny ani přímo 
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pod fakultní knihovny. Všechny nové budovy mají studovny zařazeny ve svých stavebních 
plánech. Studovna na Krystalu má otevřeno 24/7, je tam k dispozici hygienické zázemí, automat 
na kávu i zásuvky. Na Krystalu je nyní možné otevřít ještě jednu studovnu o kapacitě 25 osob, 
avšak kapacita stávající studovny zatím naplněna nebyla. Od října však návštěvnost stále stoupá.  
 
Mgr. Štanclová – S městem jednali, ale ti nejsou ochotni cokoliv zřizovat či investovat do prostor, 
které HMP nevlastní.  
 
Bc. Janeček – Investice města by nebyla jen pro UK, ale jednalo by se o studovny přístupné 
studentům jiných pražských VŠ. V čem nebyla vůle ze strany AV? 
 
Dr. Římanová – Řešili to zde již minule a jedná se o velké finanční prostředky, které nemají k 
dispozici. U Krystalu je výhoda v tom, že je budova v provozu tak či onak 24/7, nedochází tedy 
k excesivním dodatečným nákladům. Nyní se řeší zpřístupnění studijní místnosti na LFP, kde 
stavební řešení otázce bezpečnosti nenahrává, jelikož režim 24/7 musí mít více bezpečnostních 
opatření. Stipendisty či dobrovolníky lze zajistit jen část provozu, ale nelze je využít jako security 
službu. Příplatky za práci v neděli jsou ve výši 100 %, není to tedy reálné zafinancovat. 
Konzultovali problém i s kolegy ze zahraničí, kde je pracovní doba velmi striktně omezena. I tam 
postupně víkendový či nonstop provoz omezují, jelikož z pohledu bezpečnosti není 
samoobslužnost zcela možná. 
 
Bc. Čech – Dobrým řešením by bylo, kdyby fungovala o víkendech knihovna AV. Tam ale 
pochopil, že je největší problém s financováním. Kdyby HMP bylo ochotno na toto přispět, tak by 
to bylo ideální. Nesnaží se nyní útočit na RUK či ÚKUK, ale dnešní jednání je právě tím plénem, 
kde je možné zvednout hlasy studentů.  
Zaujala jej však možnost otevření další studovny. Na stávající studovnu si lidé teprve zvykají, 
stále mnoho z nich neví, že studovna existuje, což se odráží i v té návštěvnosti. Nonstop provoz 
oceňuje, tuto informaci dosud nezaznamenal. Je však třeba být připraveni na lednový nápor 
studujících v průběhu zkouškového. Je možné druhou studovnu otevřít v lednu? 
 
Dr. Římanová – Od ledna by to šlo. Doplní, že studovny na Krystalu zajišťuje KaM, nikoliv ÚKUK, 
a náklady na ně jsou hrazeny z rozpočtu RUK.  
 
Hejduková – Nejde nyní jen o provoz 24/7, ten není tak moc vytížen. Je skvělé, že zde tato 
možnost je, ale hlavním problémem je provoz přes víkend přes den, a to zejména v neděli. 
 
Bc. Tkáčik informoval, že některé knihovny teologií jsou otevřeny dvakrát do měsíce i o víkendech 
v době výuky kombinovaného studia. Tato informace ale není příliš známá. 
 
Mgr. Štanclová – Mohou probrat s děkany, zda je zde benevolence knihovny o víkendech 
provozovat. 
 
Dr. Římanová – I přes informace zde padající jsou knihovny v pátek po 16. hodině prakticky 
prázdné.  
 
Bc. Boňko – Jedná se zejména o víkendovou dostupnost knihoven v centru města. 
 
Bc. Čech – O víkendech byla dříve knihovna PF otevřena v soboty do 16:00, po covidu však 
k obnovení tohoto provozu nedošlo. Kdyby bylo možné otevřít alespoň o zkouškovém studovnu 
na FF (tzn. v lednu a květnu), tak by to bylo skvělé.  
 
Ing. Henebergová – Nyní se plánuje rekonstrukce vstupních prostor na FF, vrátnice se bude 
stavebně přesouvat, což dočasně mírně omezí provoz. Budova FTVS je např. otevřena 24/7, je 
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tam vrátný. Náklady na otevření prostor v takovéto budově případně nebudou tak vysoké jako u 
budov, které jsou o víkendech zavřené bez výjimek. 
 
Hejduková – Budova PF je otevřena i o víkendech, vstup je sice jen na ISIC, ale ostraha tam je 
nonstop. 
 
Bc. Boňko – I na 3.LF je možné využít nevyužité učebny o víkendech, ale jedná se o neveřejnou 
informaci a záleží vždy na domluvě s konkrétními vyučujícími či se studentskými senátory.  
 
Gogela – Nyní si nedovede využití prostor na FF představit, jelikož je třeba do studovny jít přes 
vestibul, což je velký otevřený prostor. Fakulta je sice oficiálně v sobou otevřena, v neděli ale ne. 
I v sobotu ji však vrátní zavírají. 
 
Mgr. Konečný – V sobotu je sice budova otevřena, ale je třeba předem informovat správu budov 
a vrátnici, aby o Vás věděli.  
 
Entlerová – Na 3.LF je sice budova otevřena 24/7, ale i tak mají problémy zejména během 
zkouškového, kdy studenti okupují všechny možné studovny v centru, jelikož se na svou vlastní 
fakultu nevejdou, a to i když jim vychází vstříc zapůjčením všech možných nevyužitých místností. 
Nejkritičtější je právě to období zkouškového. Má dobrou zkušenost z University Glasgow, kde 
byla zařazena místo pro setkávání se a studovny pod Ústřední knihovnou. Kampus Hybernská 
již pro tyto účely kapacitně nedostačuje.  
 
Bc. Čech – Je mu jasné, že knihovna v Jinonicích není řešením celého tohoto problému. Ale 
jelikož se jedná o univerzitní majetek, který je rekonstruován z peněz UK, tak by měl dle jeho 
názoru sloužit celé akademické obci. Rozumí požadavku bezpečnosti, ale obhajovat 
nepřístupnost prostor technologickou překážkou nepovažuje za správné.  
 
Bc. Boňko – Do knihovny jsou pouštěni i studenti z jiných fakult, ale musejí dostat jednorázovou 
kartičku. Na ISIC se tam nemohou dostat.  
 
Linzer – Nepřijde mu ospravedlnitelné říct, že tam nepustíme studenty jiných fakult, pokud nemají 
na fakultě zapsaný nějaký předmět. Chceme zde budovat evropskou univerzitu, ale nejsme ani 
schopni umožnit přístup studenům vlastní univerzity do knihovny, co kdyby nám něco rozbili.  
 
Bc. Boňko – Studenti nejsou blokováni, přístup dostanou, jen ten systém není zatím nastaven na 
to, aby přijímal ISICy z celé UK. 
 
Mgr. Glogr – Souhlasí s Bc. Čechem i kol. Linzerem. Knihovny VŠ mají status veřejných knihoven 
a neměli bychom být selektivní co se týče přístupu do nich.  
 
Dr. Emler – Mgr. Hurný již komunikuje s tajemníkem FSV ohledně této záležitosti. Nyní chodí 
pravidelně do knihovny v Jinonicích asi 200-300 studentů každý měsíc. Narazili však na technický 
problém na serveru budovy, kam není možné nahrát všech 50 tisíc studentů UK, a tak tam jsou 
defaultně nahráni pouze ti studenti, kteří na FSV studují či tam mají zapsaný předmět. Kdokoliv 
jiný, kdo v systému není, se musí obrátit na pult a dostane obratem jednorázový přístup. Pro 
studenty, kteří tam chodí pravidelně, se snaží vymyslet řešení, aby je mohli do systému zařadit.  
Noční studovna je umístěna mimo knihovnu, přičemž hlavním nákladem je nyní ostraha místnosti, 
což je nákladem provozovatele (vedle elektřiny a vytápění). Vedení FSV proto nyní udělalo 
rozhodnutí, že do ní budou pouštět jen studenty FSV. Studovna je i tak plně vytížena prakticky 
každý den. 
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Linzer – Náklady na provoz jsou stejné nehledě na to, kolik studentů tam je. Např. PF nyní plánuje 
přestavbu budovy, aby tam mohla fungovat noční studovna. Jsme jedna univerzita a měli bychom 
chtít budovat jednotné prostředí. Není vhodné si část prostor zavírat. 
 
Bc. Janeček – V situaci, kdy studovna NTK a studovna na Krystalu jsou v nočním provozu, tak 
věří, že studovna v Jinonicích nebude přetěžována, když dojde k lepší propagaci.  
 
Linzer – Z jakého technického důvodu nelze do budov pustit i studenty z jiných fakult:  
 
Dr. Emler – Technicky nedovede odpovědět, ale bylo mu řečeno, že je to z důvodu na straně IT. 
Každoroční fluktuace cca 10 tisíc studentů by dělala serveru problémy. Turniket však otevírá 
obsluha na vyžádání a pro pravidelné návštěvníky vymýšlejí lepší řešení. 
 
Bc. Čech – Bylo by vhodné oslovit techniky z KaM, kteří jsou schopni do systémů zařadit všechny 
osoby na UK. Před lety se povedlo sjednocení systémů knihoven. Má za to, že se bude jednat 
o banální úpravu. Ohledně vytížení noční studovny: je moc rád, že je zde o to zájem. Jak je však 
využita noční studovna na NTK, to nyní neví. 
 
Hejduková – I kdybychom nebyli schopni zpracovat 50 tisíc identit, tak co vytvořit v SIS formální 
předmět za nula kreditů, který umožní studentům evidenci do systému čistě za účelem využívání 
knihoven? A také má za to, že by bylo vhodné, aby byla i noční studovna otevřena pro všechny 
studenty UK. 
 
Linzer – Soukromý subjekt Cafedu provozuje nonstop studovnu, kam se dostanou všichni 
studenti s ISIC, nehledě na to, ze které školy jsou. Největší nápor je tam cca do 23. hodiny. Pokud 
soukromý subjekt funguje a zvládá pracovat s takto velkou databází, tak bychom to měli zvládat 
i my jakožto největší univerzita v ČR.  
 
Bc. Janeček – Alespoň vstup do knihovny by bylo možné vyřešit ve spolupráci s jinými subjekty, 
což by byl pozitivní posun.  
 
Linzer – Vnímá to jako důležitou hodnotovou diskusi, pokud zde chceme budovat společnou 
univerzitní komunitu.  
 
Dr. Emler – Souvisí s tím i personální náklady na aktualizaci databází, ale zjistí detaily.  
 
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK  

I. bere na vědomí důvodovou zprávu k materiálu „K otevírací době knihoven a zajištění potřeb 
studujících“;  

II. konstatuje, že situace s otevírací dobou veřejných knihoven v Praze je dlouhodobě tristní 
a neutěšená, a že tento stav negativně dopadá na studenty a studentky Univerzity Karlovy; 

III. vyzývá vedení hlavního města Prahy, aby se zabývalo nedostatkem prostor pro víkendové 
studium jako otázkou hlavního města Prahy a zvážilo aktivní postup města v této věci; 

IV. vyzývá vedení Univerzity Karlovy, aby se problémem zabývalo a koordinovalo postup 
knihoven UK alespoň tak, aby minimálně ve zkouškovém období byla o víkendech vždy 
alespoň jedna knihovna UK v centru Prahy otevřená a aby informace o tom byly dostupné 
na jednom místě; 

Hlasování: pro 7, proti 0, zdržel/a se 0 
Schváleno  
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Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK vyzývá univerzitu a její jednotlivé součásti, aby se zasazovaly o rovný 
přístup všech studentů UK do univerzitních knihoven a také k veškeré další univerzitní 
infrastruktuře. 
Hlasování: pro 7, proti 0, zdržel/a se 1 
Schváleno  
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK vyzývá vedení Univerzity Karlovy a FSV UK, aby technicky zajistilo 
otevření knihovny a noční studovny v nové budově v Jinonicích pro všechny studenty UK. 
Hlasování: pro 5, proti 0, zdržel/a se 1 
Schváleno  

3. Psychologická podpora na UK 

Ing. Henebergová – Zvyšují se kapacity poraden, rozvíjejí nabídku a snaží se, aby o těchto 
službách všichni na UK věděli. Nově vzniklo Centrum resilience, zaměřujeme se na zásadní 
strategické cíle uvedené v SZ UK, a zahájili již i jejich praktické plnění. V oblasti psychosociální 
podpory pořádají např. semináře a webináře na téma Jak pomoci ostatním, či Jak se starat 
o sebe. Snaží se rozvíjet i jiné druhy podpory, probíhají např. semináře na deeskalaci konfliktů. 
Ve spolupráci s Bezpečnostním odborem RUK probíhají semináře sebeobrany. V oblasti 
individuálního poradenství došlo také k posunu, EMDR skupiny stále probíhají. Když se na 
skupinové terapii objeví někdo, kdo potřebuje individuální poradenství, tak jej odkážeme na 
konkrétní poradnu. Pracují nyní na rešerši vhodné poradenské aplikace.  
 
Mgr. Tesárek – Poděkoval za detailní představení aktivit, rád představí konkrétní sekce či aktivity 
spadající pod Centrum resilience. 
 
Bc. Janeček – Bude využívána pro tyto služby i aplikace pro rezervace, kterou již nyní využívá 
UK Point? 
 
Mgr. Poláková – Hledají, jak rezervaci služeb zrychlit a zlepšit. Hodně si ale slibují od univerzitní 
mobilní aplikace, která by toto usnadnila.  
 
Bc. Boňko – Téma již bylo řešeno na říjnové komisi. Je moc rád, že byla zlepšena přehlednost 
stávající pomoci. 
 
Mgr. Poláková – Do přehledu mohou také doplnit jakým způsobem lze službu na jednotlivých 
fakultách rezervovat. To je něco, co jsou schopni doplnit obratem.  
 

Dále proběhla diskuse na téma dostupnosti psychosociální pomoci. 
 
Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK bere na vědomí informace o novinkách a inovacích v oblasti 
psychosociální podpory v aktivitách UK Pointu. 
Schváleno tichým souhlasem 

4. Plán realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025 

Bc. Boňko informoval, že v dokumentu byla vyznačena témata týkají se Sociální komise. 
K dokumentu neměl nikdo žádné dotazy. 
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Návrh usnesení: 
Sociální komise AS UK vyjadřuje kladné stanovisko k částem Plánu realizace strategického 
záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025, které se týkají působnosti Sociální komise AS UK. 
Schváleno tichým souhlasem 

5. Různé 

Do bodu Různé se nikdo nepřihlásil a jednání bylo ukončeno v 18:31 hod. 
 
 
 
Zapsala: Amáta Vohradská, tajemnice AS UK 
Za správnost: Bc. Marek Boňko, předseda Sociální komise AS UK 


